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Folketingsmedlem Per Clausen (EL) har den 19. april 2011 stillet mig følgende 
spørgsmål nr. S 1613, som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmål nr. S 1613:

"Vil ministeren fremadrettet sikre, at elforbrugerne ikke kommer til at betale en 
tilsvarende overpris for el, som de kommer til i forbindelse med opførelsen af Anholt 
Havvindmøllepark?"

Svar:

Som det fremgår af mit svar på spørgsmål S 1613, har to uafhængige analyser be-
kræftet, at DONG’s bud på Anholt Havmøllepark var rimeligt. 

Det er vigtigt at holde fokus på, hvordan vi kan sikre den mest omkostningseffektive 
havmølleudbygning fremover. Deloitte peger i den seneste af de to uafhængige ana-
lyser, som netop er offentliggjort, på forskellige tiltag, som kan øge konkurrencen ved 
fremtidige udbud af store havmølleparker. 

Jeg har bedt Energistyrelsen om at se på, hvordan og i hvilket omfang disse anbefa-
linger hensigtsmæssigt kan indgå i forbindelse med det næste udbud af en stor hav-
møllepark.

Med venlig hilsen

Lykke Friis


